
• SPREMEMBA ODLOKA O ZAGOTAVLJANJU IN USMERJANJU SREDSTEV ZAINTERVENCIJE
V PROIZVODNJI HRANE

Višji prispevek za intervencijski sklad
Skupščina republiškoga samoupravnega sklada za intervencije v

kmctijstvu in porabi hrane, ki je bila v mesccu decembru, je soglasno
sprejela predlog programa pospeševanja proizvodnjc hrane ter pred-
lug dogovora u enotni politiki in ukrcpih pri puspeševanju proizvod-
nje hrane v lelu 1984.

Program intervencij za leto 1984 temelji seveda na načrtovani lune-
tijski pridelavi in prizadevanju, da sc načrtovani družbeni organizirani
proizvodnji /.agotovijo spodbude in tako omogoči večja proizvodnja.
Z namenom, da se srtdstva izplačanih premij usmerijo v povečanje
tržne pridelave, bodo organizacije /druženih kmetov izplačevale pre-
mije za meso in mleko v obliki miiteralnih gnojil, zaščitnih sredstev,
semena, ureditve silosov in sušilnih naprav — pač po programu, ki ga
bo pospeševalna služba izdelala za vsakega združenega kmefa. Pra-
vica do premije /a prui/vodnjo mleka in iticsa pa je vezana na skleni-
tev celotne tržne proizvodnje mlcka in mesa na posamezni kmetiji in
na izpobiitev pogodbenih obveznosti.

V letu 1984 naj bi Slovenija jev.
tako za intervencije v kmctijstvu
in pridelavi hrane namenila
dobri dve milijardi dinarjev, pri
čemer naj bi za spodbujanje trž-
nosti v živinoreji šlo 1,4 milijar-
de, v poljedeistvo 352 milijonov,
za kmetijsko pošpeševalno
službo 151 milijonov, za nado-
mestila tečajnih razlik in obresti
od kreditov hranilno-kreditnili
služb 119 milijonov, za ureditev
planskih pašnikov na hribovitih
območjih 36 milijonov in za ra-
zvoj ribištva 30,5 milijona dinar-

Seveda pa so sredstva za vse te
namene prepičla, zato je nujno
povecati stopnjo. Prav v ta
namen je pripravljcn osnutek od-
ioka o spremembi odloka o zago-
tavljanju in usmojanjii sredstev
za intervencije v proizvodnji
hrane v obdobju 1982—1985.

Za povečanje pnspevne stop-
nje so dale že lani pobudo tudi
družbenopolitične organizacije
Ljubljane in delagati mestne
skupščine. ko so na seji 29. de-
cembra sprejemali resolucijo za

leto 1984. Ljubljanske občine so
sezasedanjiprispevekpostopnji
0,4 % iz osebnega dohodka do-
govorile aprila 1982. Prav ta in-
tervencijska sredstva so v veliki
meri pripomogla, da smo bili
Ljubljančani zadostno preskrb-
ljeni z mesom, mlekom in dru-
gimi osnovnimi živili v teh dveh
letih. Na območju ljubljanskih
občin smo dosegli 10-odstotno
povečano prirejo mleka, kmetij-
ske zadruge pa so lant odkupiJe
tudi nad 1600 ton pšenice, ki ê
dotlej sploh ni pojavljala kot
tržno blago.

Največ sredstev je bilo porab-
ljenih za izvajanje ukrepov po
republiškem dogovoru o enotni
politiki in ukrepih pri pospeše-
vanju proizvodnje hrane v letu
1982 in 1983, t. j . za družbeno
organizirano tržno prirejo mleka
in klavne govedi z domačo krmo
in za povečano poljedelsko proi-
zvodnjo. Tako kot druge občine
v Sloveniji je tudi Ljubljana ude-
leženec tega družbencga dogo-
vora.

Glede na doslej znane podra-
žitve in možnosti preskrbe z re-
produkcijskim materialom (v
letu 1983 so se podražila umetna
gnojila za več kot 100%, zaš-
čitna sredstva 140%, električna

energija 60 %, gorivo 57 % dele-
gati sklada ugotavljajo, da sred-
stva sklada, zbrana s prispevkom
po stopnji 0,4 %, ne zadoščajo za
izvedbo načrtovanega programa
v letu 1984, ki naj bi zagotavljal
oskrbo mesta na lanski ravni.
Zato predlagajo, da se poveča
prispevna stopnja z 0,4 % na 0,6
odstotka. Delegati občinskih
skupščin bi morali to čimpreje
sprejeti, da bi tako lahko zagoto-
vili dovoij sredstev za načnovaai
program republike in Ljubljane.

Seveda se s povečano stopnjo
prispevka za intervencije v proi-
zvodnji hraue bolj obremenjuje
osebni dohodek delavcev, ven-
dar predlagatelj to opravičuje s
tem, da je letos ukinjeno plače-
vanje 1 %-nega republiškega
davka iz osebnega dohodka de-
lavcev in so nekoliko nižji tudi
prispevki družbenih dejavnosti,
ki se plačujejo iz osebnega do-
hodka. Tako skupna obremeni-
tev osebnega dohodka ne bo pre-
segla povprečne obremenitve
osebnega dohodka delavcev v
letu 1983.

To gradivo bodo delegati
obravnavali na seji občinske
skupščine 27. februarja. Predla-
gatelj želi, da bi odlok sprejeli v
enofaznem postopku. SG


